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Styrelsesmøde 15-01-2025 

 
Tilstede: Casper Schmedes, Charlotte Geneser, Christine Ravn Lund, 
Daniel Fisker Jensen, Elisabeth Knuth, Emilie Vindfeldt-Bottke, Helene 
Højrup Clausen, Julie Lindmann, Katrine Evelyn Jensen, Anneline Larsen, 
Lucas Skræddergaard, Madeleine Steenberg Williams, Maria Ladegaard, 
Michala Lykke Nielsen, Nikolaj Oksen, Nicolas Ditlev Nilausen Fromsejer, 
Pippi Lester, Sarah Vestergaard 
 
Tilstede fra sekretariatet: Christina Juul Anderson (pkt. 3, 4, 5), Aline 
Højholt (pkt. 3, 4, 5), Nanna F. Kjølholt (pkt. 3, 4), Hanna Nøddelund (pkt. 5), 
Mathias Pedersen og Louise Juul Jensen.  
 
Afbud: Helena Kuglberg Jepsen 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generel orientering 
3. Introduktion til strategi-drøftelserne 
4. Strategidrøftelse: Trygge fællesskaber og samvær 
5. Strategidrøftelse: Det nordiske område 
6. Udpegning af medlemmer til Europapuljeudvalget 
7. Rejsefortællinger 
8. Eventuelt 
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Side 2 

Referat 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet og der blev sunget ”I 
Danmark er jeg født”.  
 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Generel orientering 
Forkvinden introducerede punktet og åbnede for korte orienteringer. 
 
Forkvinden orienterede om, at hun: 

- Har været til møde i Børnerådet 
- Har været til møde med Marie Bjerre sammen med de ungdomsråd 

fra naboskabsregionen, der deltog i delegeretmøde 
- Har været til møde i trivselskommissionen og herunder også 

kommissionens sidste ’almindelige’ møde  
- Har været til Delegeretmøde og at dette vil blive evalueret på et 

styrelsesmøde inden længe 
- Har været til møder med fonde og NGO’er om magt  
- Har været til møde om demokratisk deltagelse i foreningslivet med 

medlemsorganisationerne 
- Har været til konference hos Folkekirkens Nødhjælp som 

paneldeltager 
- Har været til møde med formand for kultur, erhverv og plan i 

Kommunernes Landsforening (KL).  
- Har været til lucia-arrangement på den svenske ambassade 
- Har afholdt møde med Rasmus Nielsen fra Altinget 
- Har afholdt introforløb med Anneline  
- Har deltaget i bestyrelses- og FU-møde ved CEFU 
- Har mødtes med Red Barnet Ungdom om delegeretmødeudtalelse 
- Har deltaget i møde i styrelsesarbejdsgruppe om det gode 

ungdomsliv 
- Har været til møde med Kathrine Robsøe forenings- og 

udviklingsordfører (RV) 
- Har deltaget i sportsgalla hos DIF  
- Har været til møde med Bikubefonden 
- Har været til møde med Flemming Møller Hansen 

udviklingsordfører (S)  
- Har været til møde med Sofie Lippert uddannelsesordfører (SF) om 

ny ungdomsuddannelsesreform 
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- Har deltaget i introarrangement for nye ungdomsdelegater til FN og 
repræsentanter til EU’s ungdomsdialog. Der blev her ligeledes 
opfordret til at styrelsesmedlemmerne er nysgerrige på deres 
arbejde, når de møder dem 

- Har deltaget på Radikale Venstres nytårsstævne 
- Har været i et møde med Arbejdernes Landsbank som arbejder på 

en skræddersyet løsning til foreninger 
- Har været til reception med den nye direktør for Folkemødet 
- Har været til debat hos Børne- og Ungdomsoase til konference ’når 

kirken løfter’ 
 
Herudover blev der givet orientering om, at: 

• Casper har deltaget i 1. møde i et advisory board i 
Forsvarsministeriet. 

• Charlotte har deltaget i bevillingsudvalgsmøde for DUFs Nordisk 
Ungdomspulje for Klima og Biodiversitet. 

• Charlotte og Sarah har deltaget i nytårskur afholdt af DUF 
• Nikolaj er en del af et pågående arbejde med at revidere vedtægter 

for Nordisk Ministerråds interne Børne- og Ungdomskomité, 
NORDBUK. 

 
Sekretariatet gav en status på Europapuljen, som har haft første 
ansøgningsfrist. Der er indkommet 36 ansøgninger for over 4. mio. DKK. 
 
3. Introduktion til strategi-drøftelserne 
Forkvinden indledte punktet hvorefter sekretariatet gav et oplæg om 
strategi og strategisk arbejde i DUF, samt hvordan drøftelserne overordnet 
set kommer til at foregå på styrelsesseminaret og på indeværende møde. 
Dernæst blev der introduceret til en indledende drøftelse om målgrupper 
for DUFs arbejde.  
 
Fra drøftelsen om målgrupper for DUFs arbejde var hovedpointerne: 

• Det blev pointeret, at medlemsorganisationerne altid skal være 
målgruppen for DUFs initiativer. 

• Der blev gjort opmærksom på, at der i medlemsorganisationerne 
bådes arbejdes ung-til-ung og voksen-til-barn, og at DUF skal have 
begge disse relationer for øje i sit arbejde. 

• Det blev pointeret, at det er vigtigt at have et differentieret 
ungeblik, hvor unge ikke skæres over én kam. 

• Det er en prioritet for DUF at have gode tilbud for ansatte og 
centralt placerede frivillige i medlemsorganisationer. 
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• Der er et ønske om at arbejde for at sikre gode rammer for den 
brede barn- og ungdoms adgang til foreningslivet, mens nogle rejste 
et ønske om at arbejde med adgangen for specifikke grupper af unge 
uden for fællesskaberne.  

 
 
Styrelsen tog orienteringen fra sekretariatet om strategien til efterretning 
og drøftede målgrupper for DUFs arbejde med ovenstående kommentarer. 
 
4. Strategidrøftelse: Trygge fællesskaber og samvær 
Sekretariatet faciliterede gruppedrøftelser af temaet inden styrelsen 
samlede op i fællesskab.  
 
Fra drøftelsen om ambitioner og ønsker til DUFs arbejde med at 
understøtte medlemsorganisationernes samværsarbejde herunder 
prioritering af udviklingsområder var hovedpointerne: 

• Der er en fortsat opbakning til, at DUF skal være ambitiøse på 
samværsdagsordenen og i den forbindelse have klare forventninger 
til, at medlemsorganisationerne arbejder med samværsområdet.  

• Samværsdagsordenen har udviklet sig de seneste år og fået et andet 
afsæt, og derfor er det vigtigt at have fokus på at fremme en positiv 
fortælling om samvær og vigtigheden af det. 

• Det er vigtigt at sikre differentierede tilbud til 
medlemsorganisationerne, så DUFs samværstilbud både kan favne 
personer med og uden særlige ansvarsområder relateret til samvær. 
Her blev der konkret drøftet muligheden for at gøre brug af 
netværk, skræddersyede konsulentuddannelser, 
fyraftensarrangementer mv.  

• Der er en opmærksom på at sikre tilgængeligheden til 
samværsdrøftelser, så det ikke er forbeholdt en særlig type af 
frivillige/ansatte i medlemsorganisationerne. 

• Der er fortsat opbakning til, at DUF ikke skal være mægler i 
konflikter, men at DUF skal vægte opkvalificering af 
medlemsorganisationer i forebyggelse og genoprettende praksisser. 
Det blev i den henseende drøftet, at konfliktmægling kunne være et 
udviklingspunkt, hvor DUF integrerer opkvalificering af 
medlemsorganisationer inden for konflikthåndtering i eksisterende 
indsatser. 

 
Fra drøftelsen om DUFs rolle i at klæde medlemsorganisationerne på til at 
arbejde med trygt samvær online var hovedpointerne: 
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• Det er en prioritet, at medlemsorganisationerne hjælpes til at 
integrere det digitale i deres samværsarbejde. Potentielle områder 
vedrører samværet online, grænserne for foreningsrummet og 
overlappende konflikter fra det digitale rum.  

• Det blev pointeret, at DUF har en rolle at spille i forhold til at 
hjælpe med at sikre, at foreningskulturen også gør sig gældende i de 
supplerende dele af foreningsfællesskaberne, som eventuelt foregår 
digitalt. 

• Der var en understregning af, at DUF står på værdien af de fysiske 
fællesskaber som det bærende og drivende, og at foreningslivet ikke 
må være anledning til, at børn og unge kommer over på sociale 
medier.  

 
Styrelsen drøftede strategipunkterne relateret til samvær og trygge 
fællesskaber med ovenstående kommentarer. 
 
5. Strategidrøftelse: Det nordiske område 
Sekretariatet indledte punktet og åbnede for en plenumdrøftelse. 
 
Fra drøftelsen om Sjomaq og Nord samt DUFs rolle ift. de øvrige 
ungdomsråd i Norden og Baltikum var hovedpointerne: 

• Det er en prioritet at sikre tilgængelighed og ligeværdighed til 
aktiviteterne for en bred gruppe af deltagere i rigsfællesskabet, og 
her blev det konkret fremhævet, at man kan arbejde mere og bedre 
med samværsformen og at naturen i højere grad kan udgøre et 
meningsfuldt rum for at skabe større ligeværdighed i 
rigsfællesskabet. 

• Det blev drøftet, at der på tværs af Rigsfællesskabet og Norden er et 
ønske om at arbejde med dialog, mens enkelte ligeledes rejste et 
ønske om at arbejde med sikkerhed. 

• Det blev drøftet, at aktiviteter i Rigsfællesskabet og Norden har et 
særligt potentiale ift.  i højere grad at have deltagere under 18 år. 

• Det blev pointeret, at DUF meningsfuldt kan engagere sig i at 
afsøge eksterne kilder, der kan styrke finansieringsgrundlaget for 
ungdomsrådene i Rigsfællesskabet selvfølgelige i gensidigt 
samarbejde med FUR og SORLAK I forlængelse heraf blev det 
bemærket, at DUF med fordel kan indtænke kapacitetsopbygning af 
de nordiske ungdomsråd som en del af eksisterende aktiviteter med 
inspiration fra DUFs samarbejde med ungdomsrådene i EU's østlige 
naboskabsregion. 
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• Det blev noteret, at DUF har et tæt samarbejde med de nordiske og 
baltiske ungdomsråd og ønsker, at dette skal fortsætte.  

• Det blev drøftet, at der i Rigsfællesskabet er en særlig 
opmærksomhed på at sikre god repræsentation af alle involverede 
aktører og at skabe rum til det.  

 
Styrelsen drøftede strategipunkterne relateret til det nordiske område med 
ovenstående kommentarer. 
 
6. Udpegning af medlemmer til Europapuljeudvalget 
Forkvinden indledte punktet. 
 
Styrelsen godkendte sammensætningen af det nye Europapuljeudvalg.  
 
7. Rejsefortællinger 
Forkvinden indledte punktet og konstaterede, at der ikke er nogle 
rejsefortællinger på dette møde.  
 
8. Eventuelt 
 
Nicolas skal i praktik i Honduras i forårssemestret. I perioden fra d. 01/02 – 
07/06 tiltræder hans suppleant, Christoffer Bækgaard.  
 
Således opfattet,  
Mathias Pedersen 


